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igennel sokat spórolhatsz!
a felelős döntés

M44-es út Gyula és 
Arad között?

M44-es munkacsoport alakult Lakitelken
A 44-es út Aradig történő vezetését vetette fel Domokos László, 
a Békés Megyei Közgyűlés elnöke az Arad-Békés Megyei 
Vegyesbizottság ülésén. Erre azután került sor, hogy Lakitelken 
megalakult az M44-es munkacsoport.

A lakitelki találkozást Lezsák 
Sándor, az Országgyűlés alelnö-
ke kezdeményezte 2008.  január 
29-én. A találkozóra meghívást 
kaptak az érintett települések 
polgármesterei, országgyűlési 
képviselői és az út által kettészelt 
megyék elnökei. A tanácskozá-
son elhangzott, hogy az M44 épí-
tése 2010-ben vagy egy kicsivel 
korábban kezdődhet meg Kecs-
kemét-Békéscsaba között. 

Békés megye elemi érdeke, hogy 
minél hamarabb megépüljön a gaz-
daságfejlesztést elősegítő gyorsfor-
galmi út – mondta Domokos Lász-
ló. Az elnök azt is hangsúlyozta, 
hogy az M44-es út megépítésének 
csúszása miatt minden évben 5-10 
ezer embert veszít el Békés megye. 
Az út mielőbbi megépítése előse-
gítheti a gazdasági pozíciók erősí-
tését és a munkahelyteremtést. Az 
M44-es út végpontja Arad lehetne, 
ezért Domokos László a Vegyesbi-
zottság ülésén felvetette, hogy az 
út folytatódjon tovább Gyulától a 
Nagyvárad-Arad kiemelt útig. Eh-
hez kérte Arad megye támogatását 
és egy ad-hoc bizottság felállítását 
javasolta. 

Domokos László meghívta 
Arad megye elnökét, hogy ve-
gyen részt az M44 akciócsoport 
munkájában. Arad megye elnö-
ke – Iosif Matula – nagyon jó-
nak tartja a kezdeményezést és 
támogatásáról biztosította az el-
nököt és Békés megyét. A Ve-
gyesbizottság második ülésén el-
fogadták a Szervezeti és Műkö-
dési Szabályzatot és a 2008-as év 
munkaprogramját is. Az ülésen 
szó volt az albizottságokba be-
vont szakmai szervezetekről és 
a 2007-20013 Magyarország-Ro-
mánia Területi Együttműködé-
si Programról, valamint arról is, 
hogy a két megye milyen közös 
projektekben tud részt venni. 
Az Arad-Békés Megyei Vegyes 

Bizottság megalakulása 
Arad és Békés megye kapcso-

lata az 1980-as évek elejére ve-
zethető vissza. 2003-ban az átala-
kuló körülményekhez és elvárá-
sokhoz igazodva megújították az 

együttműködési megállapodást. 
Az eltelt időszak változásai, Ma-
gyarország és Románia EU-s tag-
sága, a 2007-2013-as időszakban 
megnyíló lehetőségek 2007-ben 
ismételten szükségessé tették a 
megállapodás megújítását. Ennek 
célja az együttműködési területek 
kiszélesítése és konkrét együtt-
működési projektek előkészíté-
se és megvalósítása. Ezért Békés 
Megye Képviselő-testülete, vala-
mint Arad Megye Tanácsa hatá-
rozata alapján 2007. március 2-án 
Békéscsabán aláírták a megújított 
együttműködési megállapodást. 

A megállapodás meghatározta 
egy Vegyes Bizottság felállítását. 
Az Arad-Békés Megyei Vegyes Bi-
zottság 2007. október 11-én tartot-
ta alakuló ülését Békéscsabán. Az 
ülésen részt vettek a két megye el-
nökei, alelnökei és főjegyzői, a ve-
gyes bizottság delegált tagjai, vala-
mint a két hivatal szakemberei. 

A Vegyes Bizottság az ülé-
sen megválasztotta társelnöke-
it, Dr. Jeszenszky Géza, Békés 
Megye Képviselő-testülete volt 
alelnöke, valamint Buza Gavril, 
az Arad Megyei Tanács alelnöke 
személyében. 

Az ülésen 3 albizottság felállí-
tásáról döntöttek: 

– Terület- és Infrastruktúra 
fejlesztési Albizottság

– Humán fejlesztési, Kulturá-
lis és Egészségügyi Albizottság

– Környezetvédelem, Sport és 
Turizmus Albizottság

Az albizottságok a Vegyes 
Bizottság tagjaiból, valamint a  
szakmai szervezetek képvise-
lőiből állnak, feladatuk pedig a 
szakterületükhöz igazodó konk-
rét együttműködési projektek  
irányítása, nyomon követése.

Az Arad-Békés Megyei Ve-
gyes Bizottság célja a határon 
átnyúló együttműködési kap-
csolatok erősítése a terület- és 
infrastruktúra fejlesztés, gazda-
ság, kultúra, oktatás, szociális 
segélynyújtás, civil szféra, gyer-
mekvédelem, környezetvédelem, 
sport és turizmus területén.

Békés Megyei Önkormányzat

Egészségbiztosítás, 
érdekérvényesítés

Január 24-én tartotta soros ülését a Magyar Önkormányzatok 
Szövetsége, melynek Szarvas is tagja. Az ülésen elfogadott, 
alább közölt két nyilatkozatot Babák Mihály polgármester jut-
tatta el lapunkhoz.

Közlemény
A Magyar Önkormányzatok Szövetsége elnöksége egyetért és 

csatlakozik azon állampolgári kezdeményezéshez, mely felhívja a 
területileg illetékes országgyűlési képviselő fi gyelmét arra, hogy a 
magyar társadalom elutasítja az egészségbiztosítás üzleti alapokra 
helyezését.

Ezért a MÖSZ felkéri a települések polgármestereit és önkormány-
zati képviselőit, hogy testületileg utasítsák el, a Sólyom László Köz-
társasági Elnök által a parlamentnek visszaküldött Egészségbiztosí-
tási törvényt.

Kérjék fel a területileg illetékes országgyűlési képviselőt, hogy tá-
mogassa a törvény visszavonására irányuló kezdeményezéseket és 
szavazzon nemmel, ha a törvényről ismét dönteni fognak.

A Magyar Önkormányzatok Szövetsége nyi-
latkozata az önkormányzati érdekérvényesítésről

A Magyar Önkormányzatok Szövetsége sajnálattal állapítja meg, 
hogy az önkormányzatok érdekérvényesítő ereje változatlanul nem ki-
elégítő. Az elmúlt évben sem sikerült az önkormányzatok biztonságos 
működéshez szükséges feltételeket megteremteni. A 2008. évi költ-
ségvetési megszorítások következtében a települések helyzete tovább 
romlott, ez egyes esetekben elérte a működőképesség határát. A Kor-
mány Önkormányzatok Érdekegyeztető Fóruma megteremtette a köz-
vetlen érdekegyeztetés feltételeit, de a helyzeten alapvetően nem tudott 
változtatni. Ahhoz, hogy ez a jövőben ne fordulhasson elő, garanciákra 
van szükség. Ennek biztosítására az önkormányzatokat érintő kérdé-
sekben a Magyar Önkormányzatok Szövetsége kezdeményezi a Kor-
mánynál az egyetértési jog megadásának napirendre vételét.

Újjászerveződik
A Magyar Kommunista Munkáspárt 5. sz. körzet-beli újjászerve-

zéséről adott hírt a párt területi megbízottja, Kiss János. Szervező-
munkája során a körzet településein várja azok jelentkezését, akik 
szimpatizálva a kommunista eszmékkel, részt vállalnának a párt 
közéleti jelenlétében, a következő választásra való felkészülésben. 
Érdeklődni lehet a Magyar Kommunista Munkáspárt orosházi irodá-
jában hétfőnként 15-17 óráig (Orosháza, Pacsirta u. 8.), illetve Kiss 
Jánostól (Orosháza Hajnal köz 6/A fsz. 2.) a 68/414-150-es vagy a 
70/3876-013-as telefonszámon.

A Mozgáskorlátozottak Szarvasi Egyesülete február 8-án, pén-
teken délelőtt 10 órától bizalmi értekezletet tart a művelődési köz-
pont pinceklubjában. Az értekezlet fontosságára való tekintettel 
kérünk minden bizalminkat, hogy megjelenésével járuljon hozzá 
az értekezlet sikeréhez.

A Mozgáskorlátozottak Szarvasi Egyesülete február 16-án, 
szombaton Tea-délutánt tart a Vaipari Étteremben. Részvételi díj 
200 Ft/fő (fi zethető az ügyfélfogadási napokon, ill. a helyszínen).

A Mozgáskorlátozottak Szarvasi Egyesülete február 8-án, pénte-
ken 14 órától orvos-beteg találkozót tart a művelődési központ pin-
ceklubjában. Az érdeklődők kérdéseire válaszol dr. Varga Ákos.

Az elnökség nevében:      dr. Lovász György, elnök

Egyesületi hírek


